
V bakalářské práci se zabývám problematikou probační služby a to zejména
tématem podmíněného propuštění. V práci je pojednáváno o jednotlivých odděleních
služby, ale hlavní důraz je kladen právě na oddělení, které se zabývá podmíněným
propuštěním. Za důležité rovněž považuji historické kořeny, díky kterým jsme se mohli
dostat tam, kde jsme dnes. A samozřejmě potřeba se dále posouvat, vzdělávat a
vylepšovat stávající systém. Pro potřeby praktické části bakalářské práce jsem sepsala
kasuistiky, se kterými jsem přišla do kontaktu při své praxi na pražském probačním
středisku. U každé kasuistiky se snažím ukázat její specifika a zároveň se zamýšlím nad
tím, jak byly vyřešeny soudem a také jak tento výsledek ovlivnil další život klienta. V
bakalářské práci jsem se pokusila nastínit roli sociálního pracovníka v tomto odvětví a
jeho využití pro lepší funkčnost celého systému. Navíc je důležité poukázat na
propojenost s právem, práce pro probační službu klade tedy na zaměstnance vysoké
nároky. Je důležité se dobře orientovat jak v právním systému ,tak v oblasti komunikace
s klientem. Ale to nejpodstatnější je ulehčit klientům v jejich obtížných životních
situacích a pomoci jim k lepšímu a bezúhonnému životu.


